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Bestyrelsen i Område Grenaa er taknemlig for muligheden for at kunne indgive høringssvar til muligheden for 

at skabe en samlet §32 enhed 

Vi har fra bestyrelsens side følgende kommentarer: 

Først ville vi gerne rose den undersøgelse der er blevet lavet af mange forskellige muligheder for placeringer 

i forbindelse med at samlet §32 enhed.  

Model 1. §32 enheder samlet i Stjernehuset i Grenaa 

Som I også skriver, ville en samlet enhed i Stjernehuset betyde at der skal flyttes 25 pladser. Og én af 

konsekvenserne af disse flytninger ville betyde, at vi ville komme til at mangle daginstitutionspladser i 

Område Grenaa. Vi ønsker at der er mulighed for forældre at vælge den bedste institution for dem - dette 

ville givet være en udfordring, hvis der er fyldt. Hvis man f.eks. er bosiddende i Grenaa, giver det ingen 

mening at køre til Toubro for at aflevere sit barn, for at køre tilbage til Grenaa for at arbejde. 

I skriver at jeres løsning skal være en bæredygtig løsning der holder i mange år og med stigende børnetal. 

Hvis vores institutioner bliver fyldte nu, har vi altså ikke plads til flere børn, og derfor ville der være 

udfordringer ved stigende børnetal.  

Derudover synes vi det ville være problematisk for Stjernehuset som institution at skulle flytte så mange fra 

almenområdet - for at rokere om, flytte rundt, bytte osv. Denne rokering ville, fra vores øjne, være mere 

fyldt med problematiske ”hurtige” løsninger end gode og stabile løsningen 

Transporttid 

Generelt er vi opmærksomme på at der kan forekomme lang transporttid til og fra institutioner afhængig af 

hvor placeringen vælges. Vi er ikke interesseret i at to timer af barnets hverdag skal foregå i bil, taxa eller 

andet. Vi ved det er en udfordring fordi Norddjurs er geografisk lang - men vi ønsker også at der bliver taget 

højde for at det er små børn der er tale om. 

Model 1b. §32 samles i Stjernehuset og der opføres en tilbygning 

Generelt er vi glade for tanken om at der ikke skal rykkes med almenenheden for at tilgodese §32. Vi 

ønsker at bevare de pladser vi har nu, fordi der er behov for dem. Vi ved også der er håb i forhold til 

stigende børnetal i området.  

Udover hvor §32 børn bliver placeret rent geografisk, må det give mening at kigge på hvordan det rent 

ledelsesmæssigt at bygget op. Vi oplever det problematisk at medarbejder fra almen og §32 ikke høre 

under sammen leder, specielt hvis det er under samme tag.  

Det er positivt og meget vigtigt at der står skrevet at personale fra både almen, §32, lederes og forældre 

skal inddrages i processen. For det er afgørende for at processer som dette skal forløbe bedst muligt, at 

berørte parter føler sig inddraget, set og hørt. 

 
På vegne af Bestyrelsen i Område Grenaa, 
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